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Toelichting op het voorstel 

Inleiding 

In het kader van art 45 van het reglement van orde heeft de CDA-fractie schriftelijke vragen gesteld  

over de Essentaksterfte in Zwolle.  De vragen zijn gesteld in dezelfde week waarin we u de 

informatienota “Stand van zaken Essentaksterfte en het hergebruik van het vrijkomende stamhout” van 

2 oktober 2018 hebben aangeboden. De meeste vragen zijn al in die informatienota beantwoord. 

Daarom wordt daarnaar verwezen bij de beantwoording van deze artikel 45-vragen.  

Kernboodschap 

Vraag 1  Kunt u aangeven hoeveel essen er tot nu toe ziek zijn, hoeveel er gekapt zijn en hoeveel er 

t/m winterseizoen 2018/2019 nog gekapt gaan worden? 

Zie de informatienota van 2 oktober 2018. 

 

Vraag 2  

Hoeveel bomen zijn er tot nu toe onderzocht? 

Zie de informatienota van 2 oktober 2018. 

 

Zijn de bomen van particulieren en andere eigenaar, zoals Rijkswaterstaat ook onderzocht? 

Nee. Het onderzoek richt zich op de essen op gronden van de Gemeente Zwolle. Andere eigenaren 

hebben zelf een plicht tot onderzoek en maatregelen. 

 

Vraag 3 

Hoeveel van deze essen zijn er tot nu toe ververvangen en door welke boomsoorten? 

Zie de informatienota van 2 oktober 2018.  De boomsoorten worden zoveel mogelijk afgestemd op de 

Potentieel Natuurlijke Vegetatie van Zwolle. Dit draagt bij aan het verhogen van de natuurwaarde en 

biodiversiteit. Daarnaast wordt een zo breed mogelijke spreiding in soorten en ondersoorten toegepast 

om een meer robuust bomenbestand te creëren.  

 

 

Betreft dit ook bomen in woongebieden en in hoeverre zijn bewoners betrokken bij de keuze voor 

vevanging? 

Tot nu toe zijn in een tweetal woonstraten zieke  essen gekapt. Zoals gebruikelijk worden bewoners 

betrokken bij het vervangingsplan en hebben mede bepaald welke boomsoorten in deze straten 

worden teruggeplant 

 

Hoeveel van deze essen zijn er niet vervangen, blijft dit zo en wat is hiervan de reden? 

Een deel van de herplant in de woongebieden moet vanwege de gesprekken met de bewoners nog 

plaatsvinden. Die herplant vindt naar verwachting plaats in het eerste kwartaal van 2019.  

   

Hoeveel van de vervangen (robuuste) bomen zijn vervangen door jonge aanplant? 

Alle nieuwe aanplant is jong. Dit geeft de beste kansen voor een snelle en goede groei. 

 

Vraag 4 

Verwacht u ook dat 80 tot 90 % van onze essen vervangen moet worden? 

Ja. Onderzoek (o.a. van Alterra Wageningen) wijst uit dat 80 tot 90% besmet raakt, de vraag is alleen 

hoe snel de ziekte  zich ontwikkelt.  

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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Is er een plan om op diverse locaties de essen preventief te vervangen of wordt er alleen gekapt indien 

onderzoek dit nodig  acht? 

Nee, we kappen niet preventief. Alleen de essen die dusdanig aangetast zijn dat ze gevaar opleveren 

worden gekapt. Om essen met een beginnende aantasting langer te behouden worden deze van dood 

hout ontdaan (snoeien). Bij essen op de lijst met bijzondere bomen verwijderen we preventief het 

afgevallen blad, omdat dat een belangrijke voedingsbodem van de schimmelziekte is.  

 

In hoeverre levert dit extra kosten op en heeft u dit begroot? 

Zie de informatienota van 2 oktober 2018 en de begroting 2019. Op basis van de inspectie in 2019 

wordt bij het opstellen van de begroting 2020 bekeken hoeveel aanvullend budget nodig is. 

 

Vraag 5 

In welke mate en hoelang levert jonge aanplant een achteruitgang op i.h.k.v. hittestress en 

waterafvoer? 

De achteruitgang van de zieke essen zorgt voor een afname van de kroonvolume en daarmee de 

functie t.a.v. hittestress en wateropvang. Het is  niet te voorkomen dat na herplant de schaduwwerking 

tijdelijk vermindert. Door vitale jonge bomen in een goede voorbewerkte groeiplaats te planten zullen 

ze snel weer groeien tot volwassen bomen. 

 

Vraag 6 

Heeft u in beeld in welke mate bestaande essen sprake is van jaarronde bescherming en hoe u dit 

gaat oplossen? 

Bij elke kapronde wordt een flora en fauna onderzoek uitgevoerd. Indien nodig worden de juiste 

maatregelen getroffen of ontheffingen aangevraagd. Daarbij stemmen we af met het Natuurplatform 

Zwolle, zie de informatienota van 2 oktober 2018.  

 

Vraag 7  

Heeft u contact met Wageningen Universiteit over dit onderzoeken kunt u aangeven of er mogelijk 

positieve resultaten bekend zijn? 

Er is geen rechtstreeks contact met Wageningen Universiteit maar uiteraard volgen we  dit onderzoek 

wel via diverse berichtgeving. Tot op heden is er nog geen resistente es  vastgesteld. 

Openbaarheid 

Openbaar 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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